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  Vážení spoluobčané, 
opět je tu nové číslo zpravodaje s aktuálními 

informacemi. Minule jsem se zmínil o opravě kapličky 
Karla Boromejského u Kamenného Dvora. Tuto zakázku 
získala firma Návrat Bechyně a měla by být dokončena do 
konce října. 

Na základě dohody s firmou Colas bude ještě teď, 
v podzimních měsících (pokud počasí vydrží), opravena 
komunikace z bežerovické návsi na Hůrku poničená při 
stavbě plynovodu.   

Kdo byl v nedávné době ve dvoře odpadového 
hospodářství, jistě si všiml nového přístřešku, který obci 
zapůjčila firma Asekol. Přístřešek je určen pro sběr 
vyřazeného elektrozařízení z „obýváku“. To znamená 
televize, radiopřijímače, počítače, drobná domácí 
elektronika atd. Zápůjčka je pro obec zdarma a navíc jsme 
zařazeni do automatického svozového systému, který 
zaručuje, že se nám vybrané elektrozařízení nebude ve 
dvoře zbytečně hromadit. Na podobné bázi spolupracujeme 
i s firmou Elektrovin, která se stará o sběr nepotřebného 
zařízení z „kuchyně“ (sporáky, ledničky, trouby, vysavače 
atd.) V nejbližší době by měl začít fungovat automatický 
svoz i od této firmy. 

Podzimní čas – předzvěst konce roku nabádá 
k bilancování. Letošní podzim o to víc, že za pár dnů končí 
volební období zastupitelstva obce a tak mi dovolte pár 
řádků k tomuto tématu. 

Obec v tomto období spravovalo patnáctičlenné 
zastupitelstvo, z jehož řad byla zvolena  pětičlenná rada. 
Zastupitelstvo se během tohoto období sešlo 28 x a členové 
rady absolvovali celkem 40 schůzí. Musím členy 
zastupitelsva pochválit za aktivní přístup k jednáním a 
téměř stoprocentní účast na všech schůzích. Pochopitelně 
činnost zastupitelů je podstatně rozsáhlejší než jednat na 
schůzích. Během volebního období absolvovali celou řadu 
dalších jednání a činností. 

Obec v tomto období hospodařila se značnou sumou 
finančních prostředků. Na straně příjmů to bylo více než 35 
milionů Kč a na straně výdajů necelých 30 milionů. 
Všímavého čtenáře jistě napadne, kde je ten zbytek. Jsou to 
prostředky uložené na termínovaných vkladech a jsou 
připravené právě na vybudování sítí k novým stavebním 
parcelám. V tuto chvíli má obec na vkladech a běžném účtu 
více než 7 milionů Kč. Potěšitelné je, že více než                 
4 miliony Kč příjmů v tomto období se podařilo získat 
z různých dotačních programů a grantů nad rámec běžného 
rozpočtu. 

V tomto období se podařilo realizovat 
celou řadu stavebních akcí a oprav. Jen 
namátkou uvádím: oprava hasičské zbrojnice 
v Bechyňské Smolči, oprava komunikace kolem 
úřadu a Jednoty v Sudoměřicích, nové chodníky 
a parkoviště  před obecním úřadem a   Jednotou 
s bezbariérovým přístupem, nová autobusová 
zastávka v Bežerovicích, nový chodník na návsi 
v Bechyňské Smolči, oprava střechy na obřadní 
síni a oprava zďi hřbitova atd… 

V tomto volebním období se obec 
přilásila k realizaci projektu CZECHPoint, 
prostřednictvím kterého máte možnost v místě 
bydliště získat celou řadu potřebných dokladů. 
Např.: výpis z rejstříku trestů, výpis z katastru 
nemovitostí, výpis z karty řidiče, atd. Novou 
službou  z tohoto systému je např. pořízení nebo 
přístup do datové chránky a konverze dokumentů 
z datových schránek. K realizaci tohoto projektu 
bylo nutné pořídit vybavení, programy a řádně 
vyškolit obsluhu. Věřím, že vložené protředky 
Vám značně usnadní život. 

Bylo by toho ještě mnoho, o čem bych se 
rád zmínil. Spolupráce obce se Sokolem na 
opravách sokolovny, příspěvky farnosti na 
odvodnění kostela, spolupráce s Edicí  současné 
české poezie na poli kulturním, s Tatrmany při 
organizování kurzů lidových řemesel atd. 
 Bohužel, už nemám místo. Dovolte mi 
tedy na závěr, abych touto cestou poděkoval 
všem členům zastupitelstva, zaměstnancům obce, 
kronikáři, kolektivu pracovníků školy a dalším 
spolupracovníkům za to, co v minulém období 
pro tuto obec vykonali. 

Věřím, že i Vy si za týden u volební urny 
na tyto řádky vzpomenete a budou pro Vás 
vodítkem při výběru členů příštího zastupitelstva.
    Stanislav Houdek 

 

Vydává obec Sudoměřice u Bechyně 
IČO: 252964 

Jihočeská vesnice roku 1999 
 

Ročník  2010  číslo: 5   vydáno:  8. října   MK ČR E 17304 

Obec Sudoměřice u Bechyně 
 prodá  automobil Škoda Felicia kombi, 

 rok výroby 1997,   
najeto 118 000 km, nejvyšší nabídce. 

Svoje nabídky  doručte na obecní úřad v zalepené 
obálce s nápisem „Nabídka auto“  
do 15. října 2010 do 1200 hodin. 

Nabídky vyhodnotí komise jmenovaná zastupitelstvem obce. 
Prodávající si vyhrazuje právo odmítnout všechny nabídky. 

Prohlídku vozu lze uskutečnit po dohodě s OÚ. 
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Následující příspěvky došly  na adresu obce se žádostí o zveřejnění. 
 

 Volby ? 
 Někdo nám vhodil do schránky na dopisy jakýsi arch papíru, na kterém je napsáno, že se jedná o první část 
předvolebního letáku volebního sdružení „Čas na změnu“. Nevím, zda se jedná o pokus žertovně rozvířit předvolební dění 
v naší obci, či je to myšleno zcela vážně a opravdu nějaké takové seskupení občanů v obci existuje. Každopádně, ať se jedná 
o cokoliv, to jistě nepsali slušní lidé, protože každý slušný člověk by se pod sdělení ostatním, aby dal svým sousedům a 
spoluobčanům najevo, že si jich váží a staví je na určitou morální úroveň, podepsal. V případě, že to neudělá a chce 
s ostatními komunikovat formou anonymu, nezaslouží si, aby byl lidmi přijat. Praktiky anonymních sdělení do slušné 
společnosti nepatří. Stačí si jen vzpomenout, co tyto praktiky v minulosti způsobily a jak komunistům sloužily k upevňování 
moci, zlé vůle, závisti, nenávisti a násilí. 
 Nechám úvah o charakteru pisatelů anonymních plátků a vrátím se k „Času na změnu“. Já si myslím, že zaběhnuté 
a dobře fungující věci není třeba měnit. A když, tak k lepšímu. To ale musí být podloženo pravdivými a rozumnými 
argumenty, které mi v onom plátku chybí. Kdo pravidelně a pozorně čte místní zpravodaj, je o dění v naší obci dostatečně 
informován. Pokud se chce vyjádřit ke konkrétní události, může přijít na pravidelné zasedání zastupitelstva a vše tam 
veřejně prohovořit. Ostatně z toho, co jsem si přečetla ve zmíněném letáku vyplývá, že autor, či autoři nejsou příliš 
informováni o chodu obce a zákonech ČR. A pokud je to, co je nabízeno, myšleno vážně,  vskutku odpovídá zásadám 
anonymismu – rozdmýchávat mezi lidmi zášť, závist a zlé úmysly, to je bratřit se s těmi nejnižšími lidskými vlastnostmi, a 
to snad po tolikaleté zkušenosti  „budování socialismu“, dnes už opravdu nikdo nechce. 
 A tak si myslím, že leták, který nám byl kýmsi předložen, není myšlen vážně, že se jedná o předvolební žert a že 
nikdo z nás by se nesnížil k tomu, posílat anonymy. Žijeme snad ve slušné obci a mezi slušnými lidmi. Nebo jsem idealista 
a bloud?          Petra Brůčková 
 

 Otevřený dopis 
 Stejně tak, jako většina z Vás, jsem obdržel do schránky první část předvolebního letáku volebního sdružení Čas na 
změnu. Přinutil mě k zamyšlení.  A také donutil k tomu, abych využil výdobytek demokracie – veřejně reagovat. 
 Na rozdíl od většiny z Vás zatím žiji v „Suďáku“ jen krátce – cca 8 let. Jeden z hlavních důvodů při rozhodování o 
výběru tohoto místa bylo to, že zde věci „fungují“. Mohl bych se pokusit srovnávat s Bechyní, Říčany, Prahou, ale to 
vlastně nejde, protože nelze srovnávat zpolitizované zájmy různých loby, kdy vlastně o lidi žijící v daném místě nejde, 
s funkční vesnicí. 
 Jsem v poslední době nějak alergický na prázdné a líbivé sliby – znějí mi jako reklamní slogany na zaručeně 
nejlepší výrobek. Objeví se vždy před nějakými volbami  a zmizí v krátké době po nich. Ono je totiž něco jiného slibovat to, 
co si lidé možná přejí slyšet, a něco jiného dlouhodobě pracovat ve prospěch jiných. Nebo možná ještě jinak, slíbit mohu jen 
to, co vím, že mohu reálně udělat, a tím slib dodržet. 
 Z velké části volebních hesel Času na změnu jsem zmatený, chvíli jsem si dokonce myslel, že se jedná o 
nedopatření. Že se jedná o leták z jiné vesnice, kde se odpad netřídí, kde se nestará o seniory, kde se plýtvá veřejnými 
prostředky, kde je škola v ohrožení.  
 Z další části jsem nejistý, chybí mi to podstatné: vysvětlení, jak napsané sliby naplnit.  
 A tak navrhuji jedno řešení: rád bych si o konkrétnosti a reálnosti těchto slibů s novým volebním sdružením veřejně 
popovídal. A možná nejlépe v konfrontaci se současným vedením obce, protože nevím nic o financování obce, právních 
možnostech, majetku obce a mnoha dalších skutečnostech, kterými je obec limitována. 
 Vyzval bych k této diskusi osobně, ale bohužel nevím koho, a tak využívám této cesty.  
 Změna nemusí být vždy k lepšímu a trochu se bojím, abych za pár let nehledal další obec, kde by život vítězil nad 
planými sliby.        PaedDr. Jan Svoboda 
         Sudoměřice u Bechyně 69 
 

 
 
 
 
26. srpna 2010 
 

Zastupitelstvo obce schválilo: 
Ø Příspěvek  Tělocvičné jednotě Sokol Sudoměřice 
u Bechyně  ve výši  40.000,- Kč na činnost sportovních 
oddílů a chod sokolovny. 
Ø Prodej pozemku č. 2/46 v kú. Sudoměřice u 
Bechyně o výměře 363m2 panu Jaroslavu Štěchovi z Prahy 
- Vršovic za cenu 30,-Kč/1m2. 
Ø Prodej částí pozemků v kú. Sudoměřice u 
Bechyně: poz. č. 688/4 díl D o výměře 14m2, poz. č. 2/42 
díl C o výměře 57m2 a poz. č. 342/3 díl B o výměře 16m2  
panu Martinovi Kamarádovi Sudoměřice u Bechyně č. 167 
za cenu 30,-Kč/1m2 . 
Ø Koupi části pozemku č. 340/13 díl A v kú. 
Sudoměřice u Bechyně od Martina Kamaráda ze  

 
Sudoměřic u Bechyně  do vlastnictví obce za cenu 30,-
Kč/1 m2 . 
Ø Smlouvu o přezkumu hospodaření obce  za rok 
2010 s firmou Adeus  Audit Tábor. 
Ø Nabídku firmy E-on na zvýhodněnou cenu el. 
energie pro veřejné osvětlení obcí. 
Ø Nákup ukazatele rychlosti vozidel se statistickým 
záznamem průjezdu vozidel. 
Ø Program podpory jezdeckého sportu pro školní 
rok 2010/2011. 
 

Zastupitelstvo obce projednalo: 
Ø Hospodaření obce za období 1 - 8/2010. 
Ø Návrh Smlouvy o zajištění opatření na území 
obce Sudoměřice u B. v souvislosti  s plánovanou stavbou 
dalších bloků JETE a nové poznatky vzešlé z veřejného 
projednání dané problematiky. 
Ø Nástup nové pracovnice na veřejně prospěšné 
práce. 
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V obci se narodili: 
 

 Magdalena Staňková 
 Sára Suchomelová 
 Jáchym Schläfer 
 

Rodičům srdečně blahopřejeme 
 

  

Oznámení o době a místu 
 konání voleb do Zastupitelstva obce Sudoměřice u Bechyně  

a do Senátu Parlamentu ČR 
 

 Obec Sudoměřice u Bechyně podle  zákonů  č. 247/1995 Sb. a č. 491/2001 Sb.,    o 
volbách   

oznamuje: 
 

1. Volby do Zastupitelstva obce Sudoměřice u Bechyně a 1. kolo voleb do Senátu 
Parlamentu ČR se uskuteční  

  

dne 15. října 2010  od 1400 hodin do 2200 hodin 
a dne 16. října 2010 od 800 hodin do 1400 hodin 

 

Pokud proběhne také II. kolo voleb do Senátu, tak se uskuteční 
 

dne 22. října 2010  od 1400 hodin do 2200 hodin 
a dne 23. října 2010 od 800 hodin do 1400 hodin 

 

2. Místem konání voleb  
Ø v okrsku č. 1 Bechyňská Smoleč  je místnost v úřadovně obecního úřadu  
pro voliče bydlící v Bechyňské Smolči a na Marunce. 

 

Ø v okrsku č. 2 Bežerovice je místnost v úřadovně obecního úřadu 
pro voliče bydlící v Bežerovicích a na Kamenném Dvoře. 

 

Ø v okrsku č. 3 Sudoměřice u Bechyně  je místnost v budově obecního úřadu 
pro voliče bydlící v Sudoměřicích u Bechyně a Černicích. 

 

3. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost, státní občanství České republiky. 
 

4. Každému voliči budou doručeny tři dny přede dnem voleb hlasovací lístky pro volby do zastupitelstva obce  a  
I. kolo voleb do Senátu, spolu s nimi budou voličům doručeny též informační letáky v nichž budou seznámeni s 
údaji potřebnými pro realizaci volebního práva. 
 

5. Hlasovací lístky pro II. kolo voleb obdrží volič ve volební místnosti. 
 

6. Každý volič se musí před hlasováním odebrat do prostoru určeného pro úpravu volebních lístků, jinak mu 
okrsková volební komise hlasování neumožní. 
 
V Sudoměřicích u Bechyně dne 29. 9. 2010    
          starosta obce 
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Školní rok 2010 – 2011    -   Organizační zajištění 

ředitelka Mgr. Irena Benešová 

třídní  
učitelé 

1. – 2. 
třída 3. – 5. třída 6. třída 7. třída 8. třída 9. třída 

Mgr. Petra  
De 

Fantová 

Mgr. Vladimíra 
Antonínová 

Mgr. 
Kristýna 

Kvardová 

 Mgr. Vladimíra 
Závětová - Komjatiová  

Mgr. 
Tomáš 
Borys 

Mgr. Iva 
Hemerová  

bez 
třídnictví  Mgr. Iva Přibylová, Mgr. Jana Jánová,                                        pedagogická 

asistentka 
Mgr. Miroslava Halamová 
Bc. Martina Žďánská 

ekonomka Marcela Murdychová 

hospodářka Hana Sekalová 

školnice Zdena Janoušková 

uklízečka Štěpánka Peterková 

Školní družina 
vedoucí vychovatelka vychovatelka 

Marie Lempachová Mgr. Miroslava Halamová 

Mateřská  
škola 

vedoucí učitelka učitelka uklízečka 

Jana Hrušková Lenka Marešová Jana Tisoňová 

Školní  
jídelna 

vedoucí vedoucí kuchařka kuchařky 

Marcela Murdychová Jiřina Rypáčková  Marie Zemanová 
Jana Tisoňová 

Školní  
kllub 

předseda členové výboru 

Mgr. Tomáš Borys Mgr. Irena Benešová, Marcela Murdychová, Jana 
Hrušková, Hana Sekalová 

 
Prázdniny ve školním roce 2010 – 2011 

 Podzimní prázdniny  27. – 29. října 2010 
 Vánoční prázdniny  23. prosince 2010 – 2. ledna 2011 
 Pololetní prázdniny  4. února 2011 
 Jarní prázdniny  28. února  – 6. března  2011 
 Velikonoční prázdniny 21. – 22. dubna 2011 

SVOZ  POPELNIC  V  ZIMNÍM  OBDOBÍ 

KAŽDÝ  ČTVRTEK 
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 Deset skoků do staletí – roky s nulou. 
  A tak je tu zase podzim. S ním  přichází i dlouhé podzimní večery. To je čas, kdy 
se nejlépe vzpomíná  na to, co se kdy  stalo. Pojďme spolu nahlédnout,  co se stalo v naší 
obci v průběhu posledních sta let a to vždy, když  rok končil nulou. 
 Začneme tedy v roce 1910.  Tady je významné datum 19.12., o němž již zmínka v našem zpravodaji 
byla. To je den, kdy byla v Sudoměřicích  zřízena pošta. Podrobnosti si můžeme přečíst  v minulém 
zpravodaji. Jenom chci doplnit, že určitou dobu  sídlil poštovní úřad i v č. 9 „U Rindů“. 
  Dalším rokem je  1920. Jako nejvýznačnější událost je v záznamech  uvedeno dopadení velitele  
bandy lupičů sudoměřickým četnickým strážmistrem Jandou.  Tento strážmistr zatkl v bytě v Bechyni  
Josefa Hamrleho, nebezpečného velitele bandy lupičů z Bechyně a okolí. Na jaře 1920 byly první řádné 
odvody vojáků v nové republice.  Cena obilí byla 180,-Kč za l q pšenice, máslo za 50,-Kč /kg, vejce stálo    
1 Kč a mléko bylo za 2,- Kč /litr. 
 V roce 1930 zemřel sudoměřický vrchní četnický strážmistr  Fr. Frýček. Byl vrchním velitelem od 
l.8.1918. Strážnice byla tehdy  u „Cvachů“ v č. 69. Pan Frýček byl činovníkem Okrašlovacího  spolku a 
Sokola, velký příznivec sportu a sportovců, podporovatel divadla a dalších činností v obci. Dne 13.11. 
koupila obec  z lesní reformy od velkostatkáře  A. Paara les „Starou oboru“ o výměře 45,33 ha za cenu 
90 600,-Kč. Na obec a její obyvatelstvo doléhá krize. Mnoho  občanů ztratilo práci v Praze a i jinde  a tak 
žádá na obci podporu. Týká se to hlavně  nájemních dělníků ze Zářečí a z Kamenného Dvora. Takzvaná  
podpora, lidově žebračenka, dělala  10,-Kč na den. Rapidně klesají výkupní ceny zemědělských výrobků, 
někde až o polovinu. 
 V roce 1940 neměl život v obci mnoho světlých stránek. Byla zavedena bezplatná povinnost na 
úpravách cest a odklízení sněhu. Z Bežerovic chodili povinně na bechyňský most a na silnici k Hutím a do 
Čermáku. Práce, jak jsem uvedl, nebyla placená a tak bylo na starostovi, jak to srovná. Obvykle to spravila  
lahvička něčeho na „zahřátí“ z obecní pokladny. Od 1.1. byla zavedena povinná dodávka mléka od dojnic a 
poukázky na  obuv a textil. Velmi tuhá zima  mrazem zničila stromy a úroda ovoce nebyla žádná. 
Nařízením úřadů byly zrušeny všechny oslavy svátků. Hlavně byl sledován  J. Hus, Cyril a Metoděj, Petr a 
Pavel, pálení čarodějnic apod. 
 Rok 1950. V naší obci zahájila činnost Újezdní osvětová beseda s předsedou F. Jáchymem, která 
měla koordinovat veškerou  kulturní a osvětovou činnost v obci a okolí. Působnost měla pro Bežerovice, 
Smoleč, Černýšovice, Sudoměřice a Blatec. Dne 1.1. byl v Sudoměřicích ustaven matriční obvod, včetně 
vedení matrik  pro výše uvedené obce. Matriky vedl J.Trčka. Obřadní síň  pro civilní sňatky byla upravena  
v salonku v hostinci u „Brabců“,  v č. 31. Prvních několik sňatků  se  konalo v Sokolovně. Ten rok proběhlo 
první sčítání po 2. světové válce. Sudoměřice měly k 1.3.1950   390  obyvatel, ve vsi bylo 48 zemědělských 
hospodářství  o průměrné velikosti 5,6 ha. V obci mělo zaměstnání 106 pracujících. Byl rozšířen hřbitov, 
postavena  obecní prádelna, opravena střecha kostela, první traktor v obci se objevil v nově založeném 
Hospodářském a strojním družstvu. Obrovský byl výskyt mandelinky bramborové, dříve nevídaného brouka 
chodily sbírat i školní děti v hodinách vyučování. V Bežerovicích byl adaptován byt kováře na obecní  
úřadovnu a místnost pro knihovnu. Plánované  hospodářské  dodávky místní zemědělci splnili již 1.11. na  
100 %. 
 1960 – pracovní jednotka (PJ) v místním JZD dosáhla 13,-Kčs. Dne 1.6. byl zrušen politický okres 
Týn nad Vltavou a obce Sudoměřice, Bežerovice a Smoleč byly přiřazeny k Táboru. Bylo to kvitováno 
velmi kladně, protože na Tábor bylo lepší  spojení. Naši žáci se účastnili na  2. celostátní spartakiádě 
v Praze. Byla nadúroda ovoce. Ve škole se postavily záchody a v patře nad nimi třída (pozdější sborovna a 
dnešní ředitelna). Dne 27.6. napršelo za 24 hodin  208 mm srážek v oblasti nad Černickou oborou. To 
způsobilo povodeň, že jí nebylo pamětníka. Postiženy byly všechny obce okolo  Černické obory. 
 V roce 1970 byl ustaven MV NF (místní výbor národní fronty), který sdružoval všechny organizace 
a zájmové kroužky v obci. V Sokolovně byla provedena přístavba sociálního zařízení a sprch za       
80 000,-Kčs, byla zaasfaltována cesta ke hřbitovu, upravena náves před  školou. Bylo  provedeno sčítání 
lidu, domů a bytů dne 1.12. JZD splnilo tržby na  104,3 % a staví výkrmnu vepřů ve Smolči, také zahájilo 
stavbu dílen a kanceláří. Pracovní jednotka je 22,- Kčs + 3,60  Kčs v naturáliích. 
 Rok 1980. V obci je 778 obyvatel (vč. Hutí a Černýšovic), aktivně pracuje 376, přímo v obci  má 
práci 156 občanů. Meliorace se provádí na 200 ha. Staví se rodinné domky  -12, přestavuje se -10, je citelný 
nedostatek stavebních parcel, velká kritika MNV, že je nezajistil. Nový rozhlas v obci.  Sokol je bez 
fotbalového oddílu, Sokolovna bez správce. Ve Smolči se dělá nová střecha na kulturáku. Toho roku nebyla 
pouť, lilo jako z konve a ani pouťové atrakce  nepřijely. Dne 24.4. napadl sníh a držel skoro týden. Od 5.5. 
zase byly letní teploty až do 30° C. 
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  Rok 1990 byl prvním rokem po sametové revoluci a byl to rok veskrze volební. Volilo se do všeho. 
Tehdy ještě Sněmovny národů, Sněmovny lidu, České národní rady, do krajů, okresů a do obcí. Volby byly 
8. a 9.6. V Sudoměřicích volilo 97,7 % voličů. Odešly od nás – osamostatnily se – Černýšovice s Hutěmi. 
Vítězem všech voleb bylo Občanské forum. Staví se nová budova Obecního úřadu. 
 Rok 2000 -  příjmy obce dělají 11 095 tis. Kč, výdaje 8 990 tis. Kč. Projednáváno financování 
přístavby školy ve výši 4 700 tis. Kč za přítomnosti senátora Eyberta. Obsazují se byty v novém obecním 
bytovém domě č.127 (dříve mateřská školka). Byla zřízena základová stanice pro Eurotel na třicet let. 
14.12.  kolaudace přístavby mateřské školy. Přestěhovala se obecní knihovna z fary do místností bývalého 
MNV, kde je dodnes. Obec navštívilo 30 starostů z Brněnska v rámci Školy obnovy venkova. Seznámili se 
s obecními aktivitami. Byla zřízena veřejná internetová stanice pro občany na Obecním úřadě. Dne 2.3. 
přijal prezident republiky našeho starostu na „Dni malých obcí“, u příležitosti získání první ceny v soutěži 
„O vesnici roku  1999“. Dne 20.3.  byla v obci návštěva ministra pro místní rozvoj J. Císaře.  
 A rok 2010 - no to je ten letošní, ten prožíváme a tak si snad pamatujeme, co se stalo. Celoroční 
dění, konání akcí a postoje budou také zaznamenány do pamětních knih a možná již brzy zhodnoceny. 
 
   To nejpodstatnější ze zápisků a vzpomínek sestavil obecní kronikář  František Stach 
 

 

Memoriál Karla Štefana 
 Za velmi nepříznivého, deštivého počasí se v sobotu         
28. srpna 2010 sešli příznivci volejbalu na hřišti u sokolovny, aby zavpomínali na 
zakladatele sudoměřického volejbalu Karla Štefana. Na jeho počest se uskutečnil již 
18. ročník memoriálu (a také 36. ročník turnaje o putovní pohár, který je nejstarším 
turnajem v táborském regionu). O prvenství se utkala čtyři mužstva, což je vzhledem k 
momentálnímu stavu volejbalu na okrese počet až nečekaně vysoký. Suverenním 
vítězem se stalo mužstvo Spartak Sezimovo Ústí, které neztratilo ani set; našim 
hráčům se podařilo přehrát tradičního soupeře Spoje Tábor, na čtvrtém místě skončili 
tentokrát mladíci z 2. ZŠ Sezimovo Ústí. 
 Ceny i občerstvení zajistil jako obvykle místní Sokol; k úplné spokojenosti 
chybělo opravdu jen o trochu lepší počasí...........   Jan Tůma 

 
Lampionový průvod  
 Dne 24.září se sokolským ženám podařilo uspořádat opět 
něco pro naše děti. Akce s názvem Lampiónový průvod skrývala 
mnohé. Od 1700 hodin patřila náves sudoměřickým dobrovolným 
hasičům a hasičkám. Ti dětem umožnili chvíli si zahrát na 
opravdické hasiče. Vyzkoušely si požární útok i štafetový běh. 
Když bylo vše řádně uhašeno, čekala na děti popletená pohádka O 
veliké ředkvičce. Tu pro ně přepsala a připravila Stáňa Hrušková. 
Role obsadili: vypravěč - L. Náprstková, děda - H. Prokschová, 
babička - J. Cvachová, vnouček a vnučka - Milan a Lenka 
Šteidlovi, pejsek Mazlík - L. Šonková, vojáci - S. Hrušková a M. 
Sochorová, řezník - M. Proksch a sousedky - M. Suchanová a M. 
Náprstková. Všem těmto blázínkům děkuji za úžasný herecký 
výkon a za spoustu legrace, kterou jsme díky této hře zažili. Když 
se ředkvičku podařilo vytáhnout, rozsvítila si děcka lampióny a 
všichni jsme se vydali na cestu vesnicí. Dostavila se i dlouho 
očekávaná tma a lampióny začaly dětem nádherně svítit do 
pohádky, která ještě zdaleka nebyla u konce. U rozzářené 
sokolovny čekal řezník, rozdal všem dětem buřty a ty si je pak na 
připravených ohništích opekly. Ještě jsme si u táboráku zazpívali s kytarou a přišel čas se rozloučit.  
 Myslím si, že akce velmi vydařila a všichni jsme se pobavili. A VO VO VO VO TOM TO JE!!!!  
            L.Náprstková 
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 Karel Hynek Mácha 
 V listopadu si připomeneme 200. výročí od 
narození básníka, prozaika, nejvýznamnějšího 
představitele českého romantismu a zakladatele 
moderní české poezie – Karla Hynka Máchy. 
 Narodil se 16. listopadu 1810 v Praze a zemřel 6. listopadu 1836 v 
Litoměřicích. Jeho původní křestní jméno Ignác si později počeštil a přidal k 
němu Karel. 
 Jeho otec  Antonín Mácha, vyučený mlynářem, pracoval v různých 
pražských mlýnech.  Jeho matka Marie Anna Kirchnerová pocházela z rodu 
českých hudebníků. Rodina zchudla v důsledku finančního bankrotu r. 1811      

a musela se odstěhovat z Újezda do chudších čtvrtí (Na Františku) a až v roce 1826 si otec otevřel 
krupařský krám na dnešním Karlově náměstí. Dva roky po Karlu Hynkovi se narodil další syn – 
Michal. 
 Jak známo Mácha hodně cestoval se svými přáteli po Čechách (většinou pěšky) po hradech a 
zříceninách. Ale možná nikdo z vás neví, že navštívil i nedalekou zříceninu hradu v Borotíně. Další 
cestu podnikl například do Benátek, Terstu, Lublaně.  
 O životě  Máchy se hlavně dozvídáme z jeho deníků, zápisníků a dopisů. Psal si dokonce 
intimní deník částečně zašifrovaný, do kterého si každodenně přibližoval svůj vztah s Eleonorou 
Šomkovou. Z tohoto vztahu se narodil syn Ludvík.  Zašifrovaný deník (z roku 1835)  částečně rozluštil 
Jakub Arbes a byl  publikován téměř až po sto letech. 
 Mácha navštěvoval farní školu při kostelu svatého  Petra na Poříčí, v letech 1824 až 1830 
studoval piaristické gymnázium a od roku 1830 navštěvoval na pražské univerzitě filozofickou fakultu 
a od roku 1836 práva. Nastoupil v tomto roce jako advokátní praktikant do Litoměřic. Zde ale 
onemocněl. V nemoci ještě pomáhal hasit požár na okraji města a na to své nemoci podlehl 6. listopadu 
1836, v den plánované svatby s Eleonorou. Pohřben byl v Litoměřicích a jeho ostatky byly po záboru 
Sudet manifestačně převezeny do Prahy na Vyšehradský hřbitov. 
 Výborně ovládal němčinu, češtinu, latinu a také se věnoval polštině pod vlivem polských 
událostí v roce 1830 a četbou polských autorů. 
 Mácha psal česky i německy. Nejvýznamnějším dílem je lyrickoepická báseň Máj (1836). 
Báseň komponovaná jeho skladba o čtyřech zpěvech a dvou intermezzech, je založená na kontrastu, 
proti osudu člověka, který při čekání na popravu si klade otázky po smyslu lidské existence, je slavena 
krása májové přírody, hýřící zvuky a barvami, ale necitelné k Vilémově osudu. Mácha se zde vyjadřuje 
zcela novým jazykem, založeným na bohaté metaforice, nečekaném slovním spojení a zvukomalbě. 
Poprvé mu vyšla báseň Svatý Ivan v roce 1831 v časopisu Večerní vyražení. V jeho básnické tvorbě 
nacházíme sonety i lyrickoepické skladby. Básně se vyskytují i v jeho prózách Márinka a Cikáni. V 
románu Cikáni (1857) se setkáváme s romantickým dějem, tragickými zápletkami, postavami 
vyřazenými ze společnosti, které ovšem touží po spravedlnosti. 
 Mácha se také pokoušel o historická dramata, ale ta zůstala jen ve zlomcích (Bratři, Král 
Fridrich, Boleslav, Bratrovrah). 
 V próze se věnoval hlavně historickým tématům. Rozhodl se napsat čtyřdílný román Kat, ale 
dokončil jen první prózu Křivoklad (1834). Je založená na protikladech – proti sobě stojí král Václav 
IV., trpící pocity izolace, a kat, který je ve skutečnosti přemyslovský levoboček, prožívající rozpor mezi 
ponížeností a vznešeností. Autobiografický cyklus Obrazy ze života mého měly tvořit početnější cyklus 
povídek, ale dokončeny byly pouze dvě lyrické prózy, Večer na Bezdězu (1834, dojmy a úvahy z cest) a 
Márinka (1834 – komponovaná jako hudebně dramatická skladba)  Obě tato díla byla zveřejněna v roce 
1834 v Květech. Své zážitky z cesty po Krkonoších společně s filosofickými úvahami ztvárnil v 
romantickém literárním díle Pouť krkonošská (1833-34). V ní se objevují motivy noci, zřícenin 
klášterů, tajemných mnichů, zvonů). 
 Máchovo dílo bylo dobovou kritikou většinou odmítáno pro nedostatek vlastenectví a 
nevhodnou volbu hrdinů. Ale mladá básnická generace (Neruda, Hálek) nadšeně přivítala Máj a dále 
pak na Máchu navazovali velcí básníci 20. století (např. Halas, Holan, Hora, Nezval).  
         Knihovnice Lenka Marešová 
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PoSuBaNe  2010 
Letošní ročník Posubane se skutečně vydařil. S vyjímkou sobotního rána bylo počasí přímo ukázkově 
letové. Dokonce se balonáři po malém váhání rozhodli předvést i upoutaný balón, který je na počasí 
nejnáročnější. To byla událost zejména pro děti, kterým se tak naskytla příležitost prohlédnout si 
Sudoměřice z ptačí perspektivy. Vydařené bylo i sobotní odpoledne na návsi. Děti zaujala výroba 
létajících i nelétajících neidentifikovatelných předmětů 
(UFO) z papíru pod vedením PaedDr.  Svobody a 

nejlepší z nich byly odměněni praktickými cenami. 
Adrenalinovou zábavou byla jízda na lanovce od kostela na 
náves. Lanovku sestrojila Vzduchoplavecká společnost 
královského města Slaný. Všechny přítomné potěšily scénky a 
divadelní kousky  jednotlivých balónových posádek a o 
příjemnou pohodu se starala kapela Silver moon. Pečené 
prasátko, o které se postarali Tatrmani, mělo vinikající chuť a 
zapít je bylo možné v občerstvovacím stanu – pobočce penzionu 
Fontána. Nedělní loučení zahájil opět Pepa Brůček divadelním 
kouskem z tatrmanského archivu,  všechny balónové posádky 
byly poděleny vzpomínkovými cenami a zazněl slib, že příští rok 
opět bude ukázáno Žižkovo oko. Po celou dobu Posubane byla  
na obecním úřadě k vidění výstava obrazů Zdeňka Vitoně – 
Balóny v oleji. Zbývá jen srdečně poděkovat všem 
organizátorům a těšit se na příští ročník.   
     St. Houdek 
 

 Keramický seminář 
Ve dnech 17. – 19. 9. 2010 proběhl v Sudoměřicích 

v rámci kurzů lidových řemesel keramický seminář. Pro tento 
téměř 3 denní kurz využili organizátoři prostor školy, která se 
ukázala být pro tyto účely přímo ideální.  

Myslím, že mluvím za všechny zúčastněné, když řeknu, 
že to byl velice příjemně strávený víkend, při němž jsme si 
vyzkoušeli nejen klasické točení na hrnčířském kruhu, ale i 
modelování nebo glazování. Hotové výrobky jsme si vypálili 
v připravené peci a při chladnutí rozžhavené keramiky jsme 
objevili redukční schopnosti trávy, pilin nebo koňského hnoje. 
V neděli jsme si odnášeli nejen spoustu zážitků, ale i mnoho 
vlastnoručně vyrobených pohárků, mističek, kachliček či drobných přívěsků, knoflíků apod.  

Děkujeme organizátorům, i skvělým lektorům!     L. Houdková 
     

Kurzy lidových řemesel podzim 2010 
 

       23. 10. 2010  900 Vitráže technikou TIFFANY  školní dílna 
        6. 11. 2010 900 Perníky a jejich zdobení  obecní úřad 
      27. 11. 2010 900 Adventní vazba   školní dílna 

  
Přihlásit se můžete na tel.: 721 046 743 nebo 732 705 106 

 
    VÝSTAVA VÝROBKŮ Z KURZŮ LIDOVÝCH ŘEMESEL 

 
neděle 28. listopadu 2010 od 1500 hodin 

v zasedací místnosti obecního úřadu v Sudoměřicích 
Občanské sdružení Tatrmani zve všechny na šálek horkého punče 

          11. listopadu loňského roku jsme se na soběslavském hřbitově naposledy  rozloučili s panem 
J o s e f e m    J Á C H Y M E M 

         Pan Jáchym byl rodák ze Sudoměřic, kde strávil většinu plodného života.  V sudoměřickém 
         ochotnickém divadle rozdával řadu let radost a veselí. Jako zpěvák v kostele doprovázel naše 
         rodiče,  nebo i prarodiče na poslední cestě.   Čest jeho památce !                    Fr. Šonka. 
 


